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Spørgsmål nr. S 1765 fra medlem af Folketinget Karen Hækkerup 

(S): 

”Vil ministeren hurtigst muligt sikre at »afhoppere« fra ban-
de- eller rockermiljøerne, der afsoner fængselsstraffe, ikke 
skal sidde i utidssvarende arresthuse, der ikke er beregnet til 
længerevarende afsoninger?”

Svar:

Direktoratet for Kriminalforsorgen har oplyst, at Kriminalforsorgen ikke 

automatisk placerer ”afhoppere” i arresthus. Den mest hensigtsmæssige 

placering for den enkelte findes derimod ud fra en samlet sikkerheds-

mæssig vurdering, set i forhold til den aktuelle sammensætning af indsat-

te samt de bygningsmæssige forhold og ressourcer.

I forbindelse med forespørgselsdebatten i Folketinget den 28. januar 

2010 (F 16) blev der vedtaget et forslag om bl.a. at iværksætte et analy-

searbejde med henblik på at fastlægge Kriminalforsorgens fremtidige ka-

pacitets- og sikkerhedsbehov (V 39).

Analysen skal bl.a. tage udgangspunkt i de aktuelle sikkerhedsproblemer,

herunder bandeadskillelsesproblematikken, stigningen i antallet af volde-

lige episoder mellem indsatte og ansatte, episoder med indtrængen i 

fængslerne mv. og de heraf afledte sikkerheds- og kapacitetsmæssige 

problemer. 

Analysen, der skal være færdig efter sommerferien, vil som et element 

forholde sig til sikkerheden omkring forholdene for afsonere, der er truet 

af andre indsatte. Der er tale om en meget kompleks problemstilling, som 

ud over placering og personlig sikkerhed også indeholder mange andre 

aspekter, og mere generelle ændringer af den nuværende praksis bør der-

for afvente analysearbejdets færdiggørelse. 


